# 首页 | 关于本刊 | 编 委 会 | 最新录用 | 过刊浏览 | 期刊征订 | 下载中心 | 广告服务 | 博客 | 论坛 | 联系我们 | English















航空学报 » 2009, Vol. 30 » Issue (12):2411-2415 DOI:

电子与自动控制

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

### 反舰导弹末制导雷达最小方位搜索范围确定模型

曾家有1, 汪浩2, 孙涛3

1.海军航空工程学院 指挥系 2.海军航空工程学院 研究生管理大队 3.海军航空工程学院 训练部

Model on Confirming the Minimal Searching Angle of Terminal Guidance Radar of Anti-ship Missile

Zeng Jiayou<sup>1</sup>, Wang Hao<sup>2</sup>, Sun Tao<sup>3</sup>

Department of Command, Naval Aeronautical and Astronautical University2. Graduate Students'brigade, Naval Aeronautical and Astronautical University,
Yantai2640013.Department of Command, Naval Aeronautical and Astronautical University

摘要 参考文献 相关文章

Download: PDF (546KB) HTML OKB Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

**摘要** 针对目前各国日益重视电子干扰而反舰导弹末制导雷达搜索范围却呈现逐步扩大的趋势,进行了最小方位搜索范围确定模型的研究。把目标机动范围和目标指示精度误差作为圆分布来处理,按照捕捉概率不小于0.99的要求,利用解析算法,建立了反舰导弹末制导雷达最小搜索范围确定的基本模型,并在把主要误差综合为目标指示精度和侧向横移两类误差的基础上,对模型进行了修正。对开机距离为30 km,35 km和40 km时不同条件下高亚声速、超声速反舰导弹末制导雷达的最小方位搜索范围进行了仿真。结果显示,高亚声速反舰导弹末制导雷达的最小搜索范围在±40°之内,超声速反舰导弹在±27°之内,对应比某些现役反舰导弹末制导雷达的搜索范围要小。

关键词: 反舰导弹 末制导雷达 最小搜索范围 误差 捕捉概率

Abstract: In view of the fact that more and more importance is attached to electronic counter measures (ECM) while the searching angle of terminal guidance radar of an anti-ship missile is becoming widened, this article introduces a model to confirm the minimal searching angle of terminal guidance radar of an anti-ship missile. First, a basic model is established by means of an analytic algorithm according to the requirement that acquisition probability should reach no less than 0.99, and by supposing the target moving area in searching pie slice and the error of target indication precision as a circularity. Second, the model is improved based on a synthesis of the main error as an error of the target indication precision and an error of the moving horizontal distance to the side. Then, the minimal searching angle of terminal guidance radar of the anti-ship missile is simulated at a working distance of 30, 35 and 40 km on conditions of high subsonic and supersonic speeds. The minimal searching angle of the high subsonic speed anti-ship missile is found to be in the range between -40°and +40°while the range for the supersonic speed anti-ship missile is between -27° and +27°. This represents a smaller search range than that of certain in-service anti-ship missiles.

Keywords: anti-ship missile terminal guidance radar minimal searching angle errors acquisition probability

Received 2008-11-16; published 2009-12-25

Corresponding Authors: 曾家有

#### 引用本文:

曾家有;汪浩;孙涛 . 反舰导弹末制导雷达最小方位搜索范围确定模型[J]. 航空学报, 2009, 30(12): 2411-2415.

Zeng Jiayou; Wang Hao; Sun Tao. Model on Confirming the Minimal Searching Angle of Terminal Guidance Radar of Anti-ship Missile[J]. Acta Aeronautica et Astronautica Sinica, 2009, 30(12): 2411-2415.

#### Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

## 作者相关文章

- ▶ 曾家有
- ▶ 汪浩
- ▶ 孙涛